

計劃簡介

「聯合國兒童基金會青年使者計劃」(下稱「計劃」)自 1996 年由 UNICEF HK 成立至今，一直為本地青少年提供寶貴的學習機會，讓他們了解本地及世界各地與兒童生存、受保護、發展及參與權有關的議題。每年仍有超過五百萬名兒童活不過五歲，而大部份死亡個案是可以預防的。透過此計劃，讓本港青少年更了解全球兒童所面對的困境和挑戰，與 UNICEF HK 攜手為改善兒童的發展狀況出力。

目的

- 培育倡議兒童權利的青年領袖，提升兒童權利知識水平，並發展其批判思考能力、溝通技巧及領袖能力
- 喚起青年使者對發展中地區兒童的關注，讓他們更了解兒童所面對的挑戰，以及 UNICEF 如何致力改善兒童的生活
- 提供平台予青年使者參與及推動 UNICEF HK 的倡議及教育工作
- 實踐兒童參與權及推廣聯合國《兒童權利公約》

加入我們，如果你是…

- 12 至 17 歲 (於 2026 年 4 月 1 日或之前)
- 全日制學生
- 具社會服務及義務工作經驗
- 良好溝通及表達能力 (包括廣東話、英語及普通話)
- 敢於表達意見、持有正面態度、獨立及具團隊精神

報名辦法：申請人須於 2026 年 2 月 8 日 (星期日) 或之前遞交下列文件

- 已填妥的報名表格
- 有關義工 / 社區服務證明或副本
- 請以題目：「作為青年使者，你會如何應用自己的個人優勢和軟技能來倡議兒童權利」為題，透過以下其中一種方式分享你的意見。
 - 約 500 至 1000 字的中文或英文短文
 - 1 分鐘以內的短片
 - 創意漫畫、畫作或其他具創意之表達

遞交方法

- 網上報名：<https://genaction.unicef.org.hk/zh-hant/programs/detail/8/6>
- 於辦公時間內 (星期一至五，上午9時至下午6時) 親身遞交或郵寄至：聯合國兒童基金香港委員會 (香港英皇道75-83號聯合出版大廈7樓) (請於信封面註明「參加聯合國兒童基金會青年使者計劃 2026」)

評選安排

入選者將獲邀出席面試。2026 年 3 月上旬仍未獲通知面試者當落選論。UNICEF HK 保留最終決定權。

委任資格

入選者需持續並積極參與計劃所安排之訓練、工作坊及分組項目達 80% 或以上出席率。

關於 UNICEF

聯合國兒童基金會 (UNICEF) 透過各方面的工作，致力促進每一名兒童的權利和福祉。我們與合作伙伴在超過 190 個國家和地區工作，以實際行動兌現承諾，並特別關注和幫助最脆弱及被排斥的兒童，令所有兒童，不論身處何地，都能受惠。

聯合國兒童基金香港委員會 (UNICEF HK) 成立於 1986 年，是一個獨立的本地非政府組織，主要透過向公眾籌募捐款、與私人機構建立伙伴關係，籌辦特別活動等不同途徑，支持聯合國兒童基金會的工作。UNICEF HK 同時亦藉着在港舉辦各項教育和青少年計劃，向公眾宣揚及倡議兒童權利。

日期 | 內容

2026		
1月	6日	開始報名
2月	8日	截止報名
	28日	面試日
3月	14日	計劃簡介、迎新及團隊訓練
	21日	兒童權利及可持續發展目標工作坊
	28日	青年使者計劃三十週年啟動禮
4月 (復活節假期)		考察活動
4月	18	專題訓練/工作坊/參觀
4至7月 (逢星期六)		核心技能工作坊，實踐 GenAction 項目
6月	27	退修日
7月	11	暑期體驗簡介會
7至8月		海外考察活動
8月	8日	GenAction 項目成果分享會
	15日	籌備委任典禮工作坊
	22日	展覽、委任典禮
9月		青年使者使命實踐：宣傳活動及校內分享

- 以上日子只供參考
- 活動主要語言為廣東話
- UNICEF HK 保留修改所有次計劃的活動日子及安排的權利

參加費用

全免

查詢

電話：2836 2930 電郵：edu@unicef.org.hk
網址：<https://genaction.unicef.org.hk/zh-hant/>

截止報名日期：2026 年 2 月 8 日 (星期日)

UNICEF HK 將不負任何郵遞上 (以郵戳為準) 或因網絡 / 線上問題以致申請延誤的責任。

Programme Introduction

Since 1996, the "UNICEF Young Envoys Programme" (the Programme) has been providing a valuable opportunity for teenagers to explore global and local issues in relation to children's rights on survival, protection, development and participation. Each year, over 5 million children fail to reach their fifth birthday and the majority of those deaths are preventable. The Programme enables local teenagers to better understand the challenges facing children globally, and partner with UNICEF HK to improve the situations and lives of children in need.

Objectives

- Cultivate child rights advocates through capacity building on child rights knowledge, critical thinking, communication, and leadership skills
- Raise awareness of the challenges and threats faced by children around the world and how UNICEF improves lives of millions of children
- Offer a platform for young leaders to participate in and lead UNICEF HK's advocacy and education works
- Realize rights to participation and promote United Nations Convention on the Rights of the Child

Join us, if you are...

- Aged 12 to 17 (on or before 1 April 2026)
- Full-time student
- Experienced in community service and volunteering
- Good in communication and presentation (Cantonese, English & Putonghua)
- Outspoken, positive, independent and a good team player

Applicants must submit the following documents on or before 8 February 2026 (Sunday):

- Completed application form
- Written proof or copies of certificates of any community services / volunteer work
- A piece of work illustrating your views on the following topic: 'As a Young Envoy, how would you make good use of your personal strengths and soft skills to advocate for Child Rights?'

You may choose to submit your work in one of the following formats:

- A written essay in English / Chinese (500 -1000 words)
- A video (within 1 minute)
- Comics, drawings or any other creative format

Submission

- Apply online: <https://genaction.unicef.org.hk/en/programs/detail/8/6>
- In person or by post during office hours (9 a.m. to 6 p.m., Monday to Friday) to: Hong Kong Committee for UNICEF, 7/F, SUP Tower, 75-83 King's Road, Hong Kong (Please state "Application for UNICEF Young Envoys Programme 2026" on the envelope)

Screening & Interview

Shortlisted candidates will be invited to a selection interview. Applicants who do not receive notification by early of March 2026 shall assume their application unsuccessful. UNICEF HK reserves the rights of final decision.

Appointment

The selected candidates are required to participate in various activities including training, workshops, visits and group project, with an attendance rate of 80% or above.

Application deadline: 8 February 2026 (Sunday)

UNICEF HK will not be responsible for any postal delay (subject to the date of postmark) or late submission caused by any internet and online issue.

About UNICEF

UNICEF promotes the rights and well-being of every child, in everything we do. Together with our partners, we work in over 190 countries and territories to translate that commitment into practical action, focusing special effort on reaching the most vulnerable and excluded children, to the benefit of all children, everywhere.

Hong Kong Committee for UNICEF (UNICEF HK) was founded in 1986 and was established as an independent local non-government organization to raise funds through public donations, partnerships with companies, special events, etc. to support UNICEF's work. UNICEF HK also promotes and advocates for children's rights by organizing education and youth programmes in Hong Kong.

Date	Programme
2026	
Jan 6	Recruitment Start
Feb 8	Application Deadline
28	Selection Interview
Mar 14	Programme Briefing, Orientation and Team Building
21	Children Rights and Sustainable Development Goals Workshop
28	Young Envoys Programme 30th Anniversary Kick-off Ceremony
Apr (Easter Holiday)	Field Visit
Apr 18	Thematic Training/Workshop/Visit
Apr to Jul (Every Sat)	Capacity Building Workshops & Implementation of GenAction Project
Jun 27	Retreat Day
July 11	Briefing of Summer Experience
July - Aug	Overseas Field Visit
Aug 8	Sharing Session of GenAction Projects' Achievement
15	Preparation of Appointment Ceremony
22	Exhibition & Appointment Ceremony
Sept	Young Envoys in Action: Promotion and School Sharing

- All dates are for reference only.
 - Trainings are mainly conducted in Cantonese.
 - UNICEF HK reserves the rights to change the schedule and arrangement of all programme activities without prior notice

Participation Fee

Free of charge

For enquiries

Tel: 2836 2930 Email: edu@unicef.org.hk
Website: <https://genaction.unicef.org.hk/en/>